
 
 

 

Tarnów, dnia 10 lutego 2023 roku 
DOUS-420-5-3/2023 

 

 
Pan Jakub Kwaśny 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Tarnowie 
 
 
Szanowny Panie Przewodniczący, 
 
 
 W związku z Pana interpelacją, złożoną na sesji Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu 26 stycznia 
2023 roku (pismo znak KRM.0003.665.2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku), dotyczącą Punktu Opieki 
nad Osobami Nietrzeźwymi, przedstawiam poniżej moje stanowisko w tej sprawie. 
 

Jak już wcześniej informowałem, od dnia 1 stycznia 2023 roku zmianie uległa forma opieki 
nad osobami nietrzeźwymi, ujawnionymi na terenie miasta Tarnowa. Z dniem tym działalność podjęła 
ogrzewalnia, zlokalizowana w budynku przy ul. Tuchowskiej 21, prowadzona na zlecenie Miasta przez 
Stowarzyszenie „Po Prostu Razem”. W ogrzewalni jednocześnie może przebywać 30 osób, w tym 
również nietrzeźwi. W okresie od stycznia do kwietnia oraz od października do grudnia można znaleźć 
w niej schronienie od godz. 18.00 do 10.00, natomiast od maja do końca września od godz. 20.00 do 
10.00.  

 
 Ponadto codziennie w dniach od 1 do 31 stycznia 2023 roku w godzinach od 13.00  do 23.00 
w budynku przy ul. Tuchowskiej 21 pełnione były dyżury lekarza oraz ratownika medycznego, 
zabezpieczane przez Zespół Przychodni Specjalistycznych  oraz Mościckie Centrum Medyczne. W tym 
czasie przeprowadzony został otwarty konkurs ofert na realizację zadania publicznego Gminy Miasta 
Tarnowa pn. „Prowadzenie Punktu opieki nad osobami nietrzeźwymi”. Od dnia 1 lutego 2023 roku 
zadanie jest realizowane na zlecenie Miasta również przez Stowarzyszenie „Po Prostu Razem”. Punkt 
opieki nad osobami nietrzeźwymi funkcjonuje codziennie w godzinach od 13.00 do 23.00, to jest 
w okresie największego nasilenia dowozu przez funkcjonariuszy Policji i Straży Miejskiej osób 
nietrzeźwych z terenu miasta. W Punkcie pełnione są dyżury lekarskie oraz dyżury ratownika 
medycznego. Nadal przeprowadzane są w nim badania wszystkich osób dowiezionych przez Policję, 
w tym również osób trzeźwych, stanowiących około połowę dowiezionych. Wspierając apel Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tarnowie, zwróciłem się do Komendanta Wojewódzkiego Policji 
w Krakowie z prośbą o uregulowanie problemu badań lekarskich osób dowiezionych przez Policję, 
gdyż w świetle obowiązujących przepisów Miasto nie ma obowiązku finansowania badań osób 
zatrzymanych przez Policję.  
 
 Odnosząc się do postulatu przywrócenia Izby Wytrzeźwień chciałbym przypomnieć, że 
placówka ta została zlikwidowana w 2012 roku na skutek wniosków radnych Rady Miejskiej 
w Tarnowie, którzy podkreślali represyjność w działaniu tego rodzaju podmiotu. Zgodnie z art. 39 ust. 
1 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
(Dz.U. z 2023 r. poz.165) organy samorządu terytorialnego w miastach liczących ponad 50 000 
mieszkańców i organy powiatu mogą organizować i prowadzić izby wytrzeźwień, jest to jednakże 
czynność fakultatywna. Prowadzenie Izby Wytrzeźwień wiąże się z koniecznością spełnienia 
określonych dla tych placówek standardów. Funkcjonowanie izby wytrzeźwień wymagałoby 
przeznaczenia znacznie większych środków finansowych niż kierowane były uprzednio na działalność 
Punktu opieki nad osobami nietrzeźwymi.  
 



 
 

 
 
 
 
 Zważywszy na przedstawione wyżej uwarunkowania, nie dostrzegam zasadności utworzenia 
w Tarnowie Izby Wytrzeźwień.  
 
  
        Z poważaniem 
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2. Kancelaria Rady Miejskiej w Tarnowie 
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